
Provincie Flevoland 
 
T.a.v. Voorzitter van Provinciale Staten, de heer A.J. Gerritsen 
 
Onderwerp: Netcongestie Flevoland.  
 
Geachte Voorzitter, 
 
Het elektriciteitsnet staat onder grote druk als gevolg van de aansluiting van grote zon- en 
windparken. Daarbij heeft de verduurzaming en elektrificatie van bedrijven en huishoudens ertoe 
geleid dat de capaciteit van het net voor zowel hoog- als laagspanning tekortschiet. De druk in 
Flevoland is inmiddels zo groot, dat nieuwe woningen die gebouwd in Almere geen aansluiting 
kunnen krijgen aan het net. Forum voor Democratie hecht, in het kader van werkgelegenheid voor 
onze burgers, een grote waarde aan een goed vestigingsklimaat voor bedrijven in onze provincie. 
Daar hoort een goede energievoorziening bij. Deze problemen raken alle Flevolanders en raken 
daarmee de provinciale ambities voor woningbouw.  
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Order stelt de fractie van Forum voor 
Democratie de volgende schriftelijke vragen aan het college van Gedeputeerde Staten naar aanleiding 
van het bericht “ 'Per direct' geen stroomaansluitingen mogelijk voor nieuwbouwwoningen Almere, 
gemeente is geschokt” gepubliceerd op Omroep Flevoland op 16 november jongstleden. 
 
1. Op welke locaties in Flevoland en liggen de acute knelpunten veroorzaakt door netcongestie?  
2. Welke rol zien GS voor zichzelf in het adresseren van deze knelpunten rond netcongestie?  
3. Met welke partijen zijn GS in gesprek om de knelpunten rondom netcapaciteit te adresseren?  
4. Demissionair minister Jetten neemt verschillende maatregelen tegen netcongestie. Aan welke 
maatregelen genoemd in de Kamerbrief gaan GS meewerken?  
5. Welke van de “extra onorthodoxe maatregelen” willen GS wel overnemen, en welke niet?  
6. Zijn GS voornemens om huishoudens ten alle tijden te ontzien van vergaande maatregelen om 
netcongestie tegen te gaan?  
7. In de brief van demissionair minister Jetten wordt gewaarschuwd voor het mogelijk in het donker 
zitten binnen enkele jaren. Daar het fundamenteel is voor burgers en bedrijven om te kunnen 
rekenen op een stabiele energievoorziening, wat is het risico op stroomuitval (black-outs)?  
8. Hoeveel dragen de huidig geplande maatregelen bij aan het oplossen van het 
netcongestieprobleem, en hoeveel extra ruimte moet er nog gerealiseerd worden?  
9. Hoeveel woningbouwprojecten komen nu acuut in de problemen, en hoe gaan GS deze problemen 
oplossen?  
10. Hoeveel nieuwe activiteiten van bedrijven kunnen nu al niet meer worden aangesloten, hoe lang 
moeten ze gemiddeld wachten op een nieuwe aansluiting en welke maatregelen nemen GS 
daartegen? 
11. Vinden GS het verstandig, gezien de ontstane problemen, om capaciteit te blijven steken in 
zogenaamde alternatieve energiebronnen (windenergie, zonne-energie)? 
12. Is het per direct overschakelen naar fossiele brandstoffen in plaats van wind energie en zonne-
energie een mogelijkheid om de ontstane netcongestie op te lossen? 
13. Zijn GS bereid om windmolenparken af te schakelen om zo netcongestie tegen te gaan?  



14. Wat zijn de financiële consequenties voor woningbouw projecten in de provincie die als gevolg 
van netcongestie vertraging oplopen. Hoeveel euro kost dit per dag als gevolg van de ontstane 
problemen omtrent netcongestie?  
15. Hoeveel vertragingstijd denken GS dat het gaat kosten om de bouwopgave te voldoen? 
16. Als er financiële schade ontstaat door vertraging omtrent de woningbouw als gevolg van 
netcongestie, hoe kijkt GS naar het compenseren van deze schade?  
 
Namens de fractie van Forum voor Democratie, 
 
René Woensdregt  
 


